
 
 
 
 

HYBRIDNÍ JEDNÁNÍ K TĚŽBĚ LITHIA V ÚSTECKÉM KRAJI 

4. 9. 2023 

12:00 hod. – 13:05 hod. 

Zasedací místnost 740 A, 7. patro, Krajský úřad Ústeckého kraje 

Účastníci jednání: 

Ústecký kraj: Jan Schiller, Jiří Kulhánek, Lubomíra Mejstříková, Jiří Řehák, Iva 

Dvořáková, Karolína Žákovská; 

Krajský úřad Ústeckého kraje: Jan Jelínek (INF), Hana Bergmannová (UPS), 

Irena Jeřábková (ZPZ), Pavlína Pánková (INF – zápis), Lukáš Morche (UPS – 

zápis); 

ČEZ, a. s.: Jan Harnych; 

Severočeské doly, a. s.: Ivo Pěgřímek; 

GEOMET s. r. o.: Martin Pohlodek, David Grünbaum; 

 

Jan Schiller - ÚK 

• Úvodní slovo pana hejtmana; 

• Veškeré dotazy zaslat do 5. 9. emailem vedoucí odboru UPS KÚÚK Haně 

Bergmannové - budou zodpovězeny ve lhůtě 14 dnů. 

Tomáš Sváda – Košťany 

1) zájem o nahlédnutí do dokumentace k projektu; 

2) zájem o studii, na základě které se třídila možná místa těžby (Dukla, Kohinoor); 

proč nebyla vybrána ostatní místa např. AGC; v minulosti byly ve hře varianty 

Kohinoor nebo varianta dolu Bílina; 

3) způsob zpracovávání suroviny - proč nelze v nějaké míře surovinu zpracovat přímo 

v místě těžby, ale bude převážena dle projektu do Újezdečku; proč je rozloha areálu 

v ZÚR 41 ha, když v původním návrhu 17 ha;  

4) dotaz na způsob dopravy včetně té železniční.  

Květoslav Koutník - Újezdeček 

• Upozornil, že obec pořizuje nový územní plán, který zachovává stávající využití 

průmyslového areálu; upozornil na navazující lokality pro novou výstavbu RD. 

Jiří Štábl – Teplice 

1) obce dosud neměly téměř žádné informace anebo se k nim dostávají pozdě; 



 
 
 
 

2) obavy o kvalitu vody; dotaz na nakládání s vodami – jak budou řešeny odpadní 

vody, jaká voda bude čerpána, přívod vody, zejména ve vztahu k lázeňskému území 

Teplic; 

3) sociální zázemí pro nově příchozí pracovníky – školky, školy, ubytování, jaké budou 

využívat služby z hlediska zajištění dostatečných kapacit stávajících zařízení. 

Dagmar Teuschelová - vedoucí odboru životního prostředí Magistrátu města Teplice 

• obdržela žádost o vydání souhrnného stanoviska ke spojenému územnímu a 

stavebnímu řízení ve věci průmyslového vodovodního přivaděče od 

společnosti SWECO . 

Irena Pipišková – Háj u Duchcova 

• obce dostávají jen velmi málo informací a pozdě. 

Zuzana Bařtipánová – Bílina 

• vnímá projekt pozitivně – pracovníci, kteří ukončili působení v dolech, budou 

přeškolení na těžbu lithia. 

Jan Zahradníček – Duchcov 

1) voda na využití lithia bude od nich čerpána; nevědí jak. 

 

Ostatní zástupci obcí pouze náslech a bez dotazu (přítomni online). 

 

Jan Schiller – ÚK 

• Shrnutí stěžejních bodů: 

1) nakládání s vodami; 

2) prašnost; 

3) hluk z těžby, dopravy, zpracování; 

4) kompenzace dotčeným obcím. 

 

Ivo Pěgřímek - Severočeské doly 

• nemohou poskytnout dokumentaci k projektu, který ještě není dokončen; lze 

poskytnout pouze dílčí dokumenty; nechtějí poskytovat neúplné informace, 

aby nepomáhali šíření desinformací. Nabízí zpracování „výtahu“ relevantních 

informací, případně poskytnutí rozpracovaných dokumentací s upozorněním 

na neaktuální části 

Jan Schiller - ÚK  

• zřízení pracovní skupiny Lithium – bude zřízen odkaz na webu ÚK, kde bude 

zveřejněna dokumentace, která je aktuální, a která bude zainteresované 

osoby zajímat. 



 
 
 
 

Richard Pavlík – ČEZ 

• mají podrobně zpracované studie na geologii a hydrogeologii; mají 

vypracovaný monitorovací systém společně s Německem; vlivy na životní 

prostředí budou posuzovány v navazujícím řízení; veškerá dokumentace se 

průběžně mění dle aktuálního stavu poznání. 

Karolína Žákovská - ÚK  

• investor žádá schválení ZÚR, SEA a jiných strategických dokumentů, ale 

zároveň není podle čeho schvalovat, když není zcela připravena 

dokumentace. 

Richard Pavlík – ČEZ 

• potřebné dokumenty ke schvalovacímu řízení dodají.  

Tomáš Sváda - Košťany 

• je tlačen se vyjádřit k ZÚR, ale nemá podklady. 

Hana Bergmannová – UPS KÚÚK 

• vysvětlení postupu dle zákona při pořizování aktualizace ZÚR; investor v této 

fázi doložil potřebné dokumenty; podrobná dokumentace v úrovni územního 

řízení není zákonem vyžadována. 

David Grünbaum - Geomet  

• vysvětlení časového horizontu těžby – uvedl, že samotná těžba se přepokládá 

v horizontu 20 – 30 let (nikoliv 300 let, jak bylo uvedeno v tisku; to odpovídá 

celkovým zásobám rudy); zadali několik studií proveditelnosti na různé části 

projektu – jedna ze studií je na vodovod (zpracovává společnost SWECO);  

• Byly provedeny dotazy na stavební úřad, vodoprávní úřad, zda je možné 

postupovat procesem spojeného územního a stavebního řízení, nikoliv žádost 

o souhrnné stanovisko. Geomet zajistí nápravu - měl být pouze dotaz, zda leze 

postupovat spojeným územním a stavebním řízením. Žádost bude stažena. 

Hynek Hanza – Teplice 

• region historicky postižený těžbou a mělo by tedy k obyvatelům být 

přistupováno citlivě a měli by být informováni a investor by měl udělat více, 

než to, co je po něm požadováno ze zákona a dle nařízení. 

Jan Schiller – ÚK 

• ze strany zúčastněných nezaznělo, že nechtějí, aby se zde těžilo, ale musí být 

o dotčené obce a občany postaráno. 

Ivo Pěgřímek – Severočeské doly 

• děkuje za svolání jednání; dotazy budou zodpovězeny; investor bude více 

informovat a komunikovat. 



 
 
 
 

Jan Schiller – ÚK 

• Závěr; 

• za 3 týdny – 1 měsíc další setkání v tomto složení - OSOBNĚ! 


